
Geachte voorzitter en leden van de Commissie Koninkrijksrelaties, 

 

Met belangstelling maar ook met enige verbazing nam ik kennis van het bericht in The Daily Herald 1 

dat het zelfstandig lid van de eilandsraad van Sint Eustatius, dhr. Koos Sneek, naar Nederland gaat 

om het door hem opgesteld document "A new beginning" 2 aldaar toe te lichten, gericht op instemming 

van de regering (waarin dan natuurlijk ook de benodigde financiering is begrepen). 

 

Ten aanzien van de inhoud van zijn plan wil ik weinig afbreuk doen; zelf zou ik wellicht andere 

accenten leggen en misschien zou ik ook nog wel andere zaken kunnen noemen (en dat heb ik ook in 

eerdere brieven wel gedaan), maar daar gaat het mij nu even niet om. Dat hij het initiatief neemt om 

met u (en anderen) zijn punten voor het voetlicht te brengen is evenmin een punt dat mij stoort. Dat 

kan ook nauwelijks: ik doe het zelf immers ook, zij het vooralsnog slechts schriftelijk. 

 

Nee, wat mij stoort zijn twee zaken. Eén zaak baseer ik op wat hij volgens The Daily Herald zou 

hebben gezegd en het tweede betreft de inleiding van het plan. Ik begin met de inleiding van zijn plan. 

• De inleiding van zijn plan is volledig geschreven in de 'wij'-vorm. Alsof het een eilandsraadbreed 

gedragen document betreft. Dat blijkt geenszins het geval. Wie zoal betrokken is bij het opstellen 

van het plan is mij onbekend maar ik weet in elk geval zeker dat de PLP, toch de grootste partij bij 

de recent gehouden verkiezingen, niet is betrokken. Het is geen document dat is geagendeerd en 

afgestemd in de eilandsraad. Ik weet niet of de partij waarvan hij recent is afgescheiden - de DP - 

is betrokken maar ik sluit niet uit dat dhr. Koos Sneek met een weliswaar goedbedoelde maar 

desondanks niet fraai voorbereide soloactie bezig is. Dat is temeer een belangrijk punt van 

aandacht omdat hij zèlf wel meer dan eens appelleert aan samenwerking (met Den Haag en met 

de andere eilanden in Caribisch Nederland). 

• Dan het artikel in The Daily Herald zelf. Het artikel zegt dhr. Koos Sneek te citeren wanneer hij 

verwacht dat zijn nieuwe status als zelfstandig eilandsraad lid hem niet zal hinderen in het effectief 

contact met de Nederlandse parlementariërs en andere functionarissen. Immers, 

regeringscommissaris Van Rij heeft zijn steun reeds uitgesproken voor deze initiatieven. Tja, wat 

moet ik nu daarvan denken. Dus er niets besproken of afgestemd in de eilandsraad en de 

regeringscommissaris heeft al wel zijn steun uitgesproken voor de in het plan genoemde 

initiatieven. Saillant detail hierin is natuurlijk dat zowel Van Rij als Sneek lid zijn van dezelfde 

politieke partij in Europees Nederland (die 'toevallig' ook de partij is van staatssecretaris Knops): 

het CDA 3. Het wekt de schijn van achterkamertjespolitiek en in elk geval niet van een open, 

eiland brede belangenafweging. 

 
1 Zie https://www.thedailyherald.sx/islands/koos-sneek-launches-his-action-plan-in-the-hague 
2 Zie http://statia.nu/bibliotheek/Action-Plan-2020-A-New-Beginning.pdf 
3 Een nuancerende opmerking hierover. Het lijkt me evident dat Van Rij en Knops lid zijn van het CDA. Sneek was als DP-lid de 
motor achter de samenwerking tussen DP en CDA. Dat er directe banden bestaan tussen hem en leden van het CDA lijkt me 
dan vanzelfsprekend. Of hij ook werkelijk lid is van het CDA weet ik niet zeker. 



 

Het is niet aan mij om u in te geven hoe uw opstelling zou moeten zijn maar zelf zou ik - in uw positie - 

toch wel graag de boodschap meegeven aan dhr. Sneek om van de beoogde samenwerking eerst 

eens op het 'eigen' Statia werk te maken. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Ir. J.H.T. (Jan) Meijer MBA, 

Bellevue Road 4, Upper Round Hill, 

Sint Eustatius, Caribisch Nederland. 

 

Cc: Regeringscommissaris op Sint Eustatius 

 Dhr. Koos Sneek 


